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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.8.2019  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 21 października 2019r.  

 
I   Część godz.10.30-12.00  

Posiedzenie wyjazdowe- Oczyszczalnia ścieków „Ruptawa”,                                

Ad.3. Informacja nt. zabezpieczenia Miasta w wodę, gaz, prąd, ciepło. 

II Część  
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.05-12.35. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku obrad.  

3.  Informacja nt. zabezpieczenia Miasta w wodę, gaz, prąd, ciepło. 

4.  Przygotowanie do akcji zima. 

5.  Podatki i opłaty lokalne. 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 rok, 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 rok. 
 

6. Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 

 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Korzystania                    

z obiektu Dworca Autobusowego przy ul. Sybiraków 2 w Jastrzębiu-
Zdroju. 
 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Przyjęcie protokołu z dnia 23 września 2019r. 

9. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak–Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.5.   
Podatki i opłaty lokalne. 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 rok, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Jerzy Bednarski Naczelnik 
Wydziału Podatków i Opłat. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 rok. 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Jerzy Bednarski Naczelnik 
Wydziału Podatków i Opłat. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Ad.6. 
Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz Skarbnik 
Miasta. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz Skarbnik 
Miasta. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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 Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Korzystania                    
z obiektu Dworca Autobusowego przy ul. Sybiraków 2 w Jastrzębiu-
Zdroju. 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Roman Foksowicz Zastępca 
Prezydenta Miasta. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

Ad.4.   

Przygotowanie do akcji zima. 

Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jesteśmy przygotowani do akcji zima i według zasad ma się rozpocząć                          
od 1 grudnia i trwać do 31 marca, natomiast wszystko jest uwarunkowane aurą, 
więc może być wcześniejsze rozpoczęcie akcji zima, albo zakończenie trochę 
później.  Natomiast utrzymanie zimowe będzie obsługiwane przez dziewięć firm 
w ramach postępowania przetargowego i umów zawartych w 2017r.                              
i obowiązujących do czerwca przyszłego roku. Mamy dziewięć firm obejmujących 
siedemnaście kwartałów, czyli 242 ha samych dróg i mniej więcej tyle samo 
terenów zielonych. Natomiast tereny zielone są utrzymywane w ramach 
sprzyjających warunków pogodowych. Jeżeli chodzi o sprzęt, dysponujemy 17 
szt. pługopiaskarko-solarki, 57 szt. pojazdów z pługiem i rozrzutnikiem, 34 szt. 
pojazdów do utrzymania chodników, 9 szt. urządzeń do wytwarzania solanki,                  
9 szt. pługów bocznych, oraz zamiatarką do ulic.  Kontrole odbywają się przy 
udziale Straży Miejskiej i często asysty Policji, co pozwala na wycenę 
zrealizowanych zadań. Na akcję zima przeznaczamy w sezonie 2019/2020 ok. 
3,5 mln zł, natomiast rozliczenie faktyczne nastąpi według rzeczywistego 
wykonania. Jutro odbywa się kontrola wszystkich baz pod kątem wyposażenia                             
w sprzęt i środki niezbędne do utrzymania. Firmy mają zapewnić materiały na co 
najmniej dwutygodniowe niedogodne warunki atmosferyczne, ale oczywiście 
zaopatrzenie najczęściej odbywa się na cały okres zimowy.   
 
Informacja dotycząca przygotowania Miasta do akcji zima stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Pani Naczelnik proszę powiedzieć, jak często organizowane są przetargi? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Co trzy lata i oczywiście postępowanie rozpoczyna się wcześniej, ale umowy 
zawierane są na trzy lata.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Mówiła pani o wyposażeniu firm w sprzęt, a czy jastrzębskie firmy mają 
odkurzacze do liści? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Niektóre firmy dysponują odkurzaczami do liści. 
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Bolesław Lepczyński-radny RM 
Nie widziałem, żeby na mieście gabarytowo więcej dmuchawy ściągały, bo 
zazwyczaj wszystko to robią panie sprzątaczki.  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pan mówi o terenach spółdzielczych, natomiast na większych terenach, jak na 
przykład Aleja, to były obsługiwane przez tego typu odkurzacz. Technologia idzie 
do przodu i są to sprzęty dosyć powszechnego użytku, natomiast czasami są też 
głośne, co nie zawsze jest przychylne dla mieszkańców. Oczywiście bez 
porównania jest zakres prac, który jest zdecydowanie większy, a zrealizowany 
przy użyciu jakiegokolwiek sprzętu.   
 
Józef Kubera-radny RM 
Czy będzie znaczne ograniczenie środków chemicznych np. soli wysypywanej na 
ulice? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przygotowujemy się pod kątem następnego postępowania przetargowego i tak, 
jak pani Prezydent już podkreślała, mamy iść w kierunku zmian klimatycznych. 
W związku z tym będzie się trochę działo w zakresie ograniczenia zarówno 
koszenia, jak i używania środków chemicznych i być może również utrzymywania 
dróg na biało. Jest to trudny temat, ponieważ ukształtowanie Miasta jest dosyć 
charakterystycznie i zachowanie takich elementów utrzymania zimowego może 
skutkować nieszczęśliwymi wypadkami. Więc tutaj pracujemy nad tym pod 
kątem nowego postępowania. Warunki utrzymania, a więc dopuszczenie soli 
zostało zawarte w poprzednim przetargu, dlatego nie możemy tego zmieniać.  
Oczywiście firmy wiedzą o tym, żeby jak najbardziej rozsądnie używać tego 
środka. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Problem, który się pojawia, to za ciężki sprzęt wjeżdżający na chodniki i to jest 
problem zarówno na terenach spółdzielczych, jak i na ternach gminnych. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tutaj jest kilka aspektów, ponieważ tak, jak pan słusznie zauważył tzn. typowe 
zamiatarki, które również mogą służyć do odkurzania chodników, niestety przy 
większych opadach śniegu są za lekkie i nie ma szans odurzyć chodnika, więc 
pozostaje tylko ręczne odśnieżanie. Natomiast wszystkie sprzęty, które są 
dopuszczone do utrzymania zimowego, a zwłaszcza do chodników muszą mieć 
masę poniżej 2,5 t. Jest to weryfikowane przy kontroli, która będzie się jutro 
odbywała, ale również w trakcie samej akcji zima. Chodniki są już o odpowiedniej 
podbudowie tak, żeby sprzęt o takiej masie był możliwy do użycia na tego typu 
terenach.  
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Jak państwo oceniacie, jeżeli chodzi o ilość dni, kiedy jest nadmiar śniegu? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dawno nie było takiego okresu, żeby był nadmiar śniegu, natomiast okresy 
zimowe są dzielone na dwa stopnie tj. stopień „0” i stopień „1”. Stopień „0” jest 
przy warunkach sprzyjających, gdzie można prowadzić działania typowo pod 
kątem sprzątania, doczyszczania terenów, przycinania i pielęgnacji krzewów, 
które nie są robione w okresie letnim tj. czyszczenie wpustów, opróżnianie  koszy 
i ewentualnie zamiatanie. Natomiast przy stopniu „1”, kiedy mamy już do 
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czynienia z typowymi warunkami, są ogłaszane stopnie na pół doby. Straż 
Miejska koordynuje akcję zima, ale również weryfikuje prognozę pogody, a poza 
tym są często w terenie, więc są w stanie ocenić, jak to wygląda bezpośrednio w 
terenie i pod tym kątem są ogłaszane stopnie utrzymania zimowego. Oczywiście, 
to jest wyznacznik dla firm, które mają w zależności od kolejności dróg czas na 
zareagowanie i pojawienie się na terenie Miasta.  
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Dlaczego mówię o ilościach dni, ponieważ w tym roku pierwsze większe opady 
śniegu były w styczniu, albo w lutym i była taka sytuacja, że zrobiła się wielka 
katastrofa w mieście, gdzie ludzie zaczęli interweniować, ponieważ pługi nie 
wyjechały i nie wiem, co się stało? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Była w lutym taka sytuacja, kiedy nagle zaczęło sypać i sypało bardzo 
intensywnie i może nie jest tak do końca, że pługi nie wyjechały, bo od momentu 
ogłoszenia, firmy mają godzinę czasu, żeby się pojawić. Natomiast często jest 
tak, że przy ciągłych opadach śniegu pługi jeżdżą, ale nie osiągają oczekiwanego 
efektu.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Była sytuacja taka, że przejeżdżając sprzętem w jedną stronę w ciągu 10 min. 
śnieg zasypywał drogę i jezdnia nie mogła być czarna. Takie były dwa dni, gdzie  
intensywnie padał śnieg. 
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Potem zostało to opanowane, ale była awantura w internecie. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mieszkańcy niestety patrząc na prognozę pogody często odchodzą od zmiany 
opon i wtedy nagłe zmiany prognozy pogody powodują problemy. 
 
Bolesław Lepczyński-radny RM 
Być może, ale jeżeli chodzi o nagłe opady śniegu, to nie powinno być dla nikogo 
zaskoczeniem, bo podawane prognozy pogody są raczej szczegółowe i jasno 
określają duże opady śniegu i mrozy. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Można przewidzieć pewne sytuacje i anomalia pogodowe, natomiast zawsze 
istnieje jakieś ryzyko. 
 
Ad.7. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Mam pytanie do pana Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa, na 
ostatnim posiedzeniu Komisji składałem wniosek odnośnie przygotowania 
projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody drzewa z gatunku 
dąb w Szerokiej. Czy coś w tej sprawie jest już zrobione? 
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Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Zlecamy ocenę dendrologiczną, czy dąb kwalifikuje się na pomnik przyrody, czy 
też nie?   
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Pan Naczelnik zwracał się do ogrodów działkowych o podanie ilości piecyków, 
kominów na działkach, czy ogrody działkowe wywiązały się z podania tych ilości? 
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Tak. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Wszyscy? 
 
Mariusz Rogala – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Mam odpowiedź z Polskiego Związku Działkowców z Katowic i poszczególnych 
ogrodów działkowych i niektóre odpisały, że nie ma. 
 
Ad.8.  
Przyjęcie protokołu z dnia 23 września 2019r. 
 
Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.9.   
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                  
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
  Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała            Stefan Woźniak 
Alicja Kogut 

 


